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پرسپولیس در حساس ترین بازی هفته دوم لیگ برتر فردا در ورزشگاه یادگار امام تبریز 

میهمان تراکتور است. سرخپوشان برای این بازی بازیکن مصدوم و محرومی در اردو 

ندارند و دست یحیی گل محمدی از هر حیث برای انتخاب ترکیب ایده آلش باز است. 

از شکل تمرینات اخیر سرخپوشان پیداست که یحیی تمایل چندانی برای ایجاد 

تغییر در ترکیب تیمش ندارد از این جهت که او با این سیستم و شکل بازی توانسته 

11 برد پیاپی )با احتساب 10 بازی آخر سرخپوشان در فصل گذشته لیگ برتر و جام 

حذفی( به دست بیاورد. در این میان انتقاداتی هم به یحیی گل محمدی وارد است 

که چرا او به یک سیســـتم دلخوش کرده درحالی که ابزار کافی برای تغییر تاکتیک 

دارد. همین یکنواختی تاکتیک سرخپوشان باعث شده که برخی از ستاره های این 

تیم از جمله محمد عمری خیلی کم به بازی گرفته شده و در همین دقایق کوتاه هم 

در پست تخصصی اش به میدان نرود. 

کاربهاعتصابدوبارهمیکشد؟
بازیکنان پرسپولیس در تابستان و قبل از آغاز دور جدید تمرینات تیم شان اعتصاب 

کردند که باشگاه زودتر باقی مانده و آپشن های قراردادشان را پرداخت کند که در آن 

مقطع درویش فقط قراردادها را تسویه کرد و به اعضای تیمش قول داد آپشن ها را تا 

قبل از شروع فصل پرداخت خواهد کرد که هنوز این اتفاق رخ نداده است. همین 

مساله باعث شده که بازیکنان حسابی از شرایط موجود ناراضی باشند و این مورد را 

به افشین پیروانی و یحیی گل محمدی نیز اطلاع داده اند. سرخپوشان اعتقاد دارند 

وقتی قراردادهای آنها تسویه نشده باشگاه چطور و چه زمانی پیش قراردادهایشان را 

پرداخت خواهد کرد و در واقع سالی که نکوست از بهارش پیداست. در همین راستا 

سرخپوشان از وحید امیری، کاپیتان تیم شان خواسته اند که بعد از بازی با تراکتور 

به باشگاه رفته و درویش را در جریان مشکلات مالی آنها قرار دهد. البته در این مورد 

مسئولان باشگاه پرسپولیس همچنان به بزرگترهای تیم وعده داده و از آنها می خواهند 

که همبازیان شـــان را به آرامش و صبوری دعوت کنند. به هر شـــکل پرداختن زیاد 

بازیکنان به مسائل مالی با دلخوری یحیی هم مواجه شده و او دوست ندارد تمرکز 

تیمش روی اینجور مسائل باشد. درویش نیز به خوبی متوجه این مساله بوده و هست 

اما تا الان نتوانســـته 57 میلیارد تومانی را که باید برای پرداختی به اعضای تیمش 

به عنوان آپشن قراردادها پرداخت کند، فراهم سازد. همین که وعده و وعید جدیدی 

هم به سرخپوشان داده نمی شود خودش بیشتر از هر چیزی آنها را نگران شرایط بد 

مالی این فصل شان کرده است. اصلا بعید نیست با ادامه این روند اعتصاب مجدد 

در دستور کار بازیکنان تیم قهرمان فصل پیش قرار گیرد. 

بیرانوندحرفدلهمبازیانشرازد
پیش از این در گزارش هایمان اشاره داشتیم به اینکه علیرضا بیرانوند اصلا موافق 

جذب گلر خارجی جوان نبوده و نیست و دیگر بزرگ ترهای پرسپولیس هم دوست 

ندارند باشگاه شان قراردادهای سنگین با بازیکنان خارجی امضا کند و آنها در طول 

فصل روی نیمکت بنشینند. در همین راستا بیرانوند روز دوشنبه بعد از شرکت در 

جلسه کمیته انضباطی مقابل دوربین های تلویزیونی صراحتا گفت که خرید گلر 

جوان خارجی اشـــتباه است. حرف هایی که دروازه بان شماره یک تیم ملی بر زبان 

آورد در واقـــع فقط حرف خودش نبود، بلکه چنـــد بازیکن با تجربه تیم نیز همین 

اعتقاد را داشـــته و با علیرضا هم عقیده هستند. این یعنی اینکه بیرانوند حرف دل 

همبازیانش را زد. چه بسا اگر حضور مهاجم خارجی در پرسپولیس هم خیلی جدی 

شود ممکن است دیگر بازیکنان اسمی این تیم نیز در مقابل این خرید موضع گیری 

تندی کنند. به هر حال نه بیرانوند، بلکه دیگر بازیکنان هم رده او در پرســـپولیس 

دوســـت ندارند در هر فصل ســـقف قرارداد باشگاه به خاطر دو سه بازیکن خارجی 

شکسته شود و آنها کارایی چندانی برای تیم شان نداشته باشند مانند اتفاقی که 

در مورد دیاباته و پریرا رخ داد. 

پرسپولیسپولجذبمهاجمخارجیندارد
اوضاع مالی باشـــگاه پرسپولیس اصلا مساعد نیست و در چنین اوضاع و احوالی 

رضا درویش تمایلی ندارد که برای جذب بازیکنان خارجی هزینه هنگفتی کند. در 

این میان یحیی گل محمدی دست بردار نیست و سخت باشگاهش را تحت فشار 

گذاشته که حتما یک مهاجم نوک برای تیمش به خدمت بگیرند. در همین راستا 

نیز او نام دو مهاجم را به باشـــگاه پرســـپولیس داده تا با آنها وارد مذاکره شوند. اما 

در این ارتباط با خبر شـــدیم که درویش اعلام کرده فقط در یک صورت می توانند 

مهاجم خارجی به خدمت بگیرند و آن هم این اســـت که بخش عمده ای از قرارداد 

او را هوادار متمول پرداخت کند. اتفاقی که در مورد تمدید قرارداد چند سرخپوش 

هم رخ داد. هوادار متمول باشـــگاه پرســـپولیس اعلام آمادگی کرده بود که پول 

رضایتنامه سعید عزت اللهی را به باشگاه دانمارکی پرداخت  می کند اما وقتی این 

انتقال منتفی شد حالا ممکن است او در ماجرای جذب مهاجم خارجی دست به 

جیب شـــود؛ هر چند در جذب ننکا، گلر برزیلی هم هوادار متمول پرسپولیس باز 

کمک حال این باشگاه خواهد بود. 

شکافبینمدیرعاملوهیاتمدیره
مطرح کردن مشکلات مالی باشگاه پرسپولیس از سوی رضا درویش نزد هیات مدیره 

در جلسه اخیرشان، چندان به مذاق آنها خوش نیامد و این مساله باعث شده شکافی 

بین مدیرعامل و هیات مدیره پرسپولیس به وجود بیاید. درویش در واقع از هیات مدیره 

انتظار کمک و لابی برای پیدا کردن اسپانسر دارد، در حالی که هیات مدیره درمورد 

مســـائل اقتصادی دســـت درویش را باز گذاشـــته تا برنامه های خود را در راستای 

درآمدزایی پیاده کند. به نظر می آید سقف باشگاه پرسپولیس برای پول قرض کردن 

و وام گرفتن حسابی پر است و این مساله باعث شده که مدیریت این باشگاه برای 

پرداختی ها با مشکلات زیادی مواجه شود. حالا این مشکلات چقدر در آینده برای 

قهرمان فصل پیش دردسرساز خواهد شد در ماه های آتی مشخص می شود. 

موج ناامیدی در اردوی پرسپولیس، سالی که نکوست از بهارش پیداست

جذب مهاجم خارجی به یک شرط

بررسی شرایط  جدال حساس ذوب آهن و سپاهان با فرشید طالبی 

دربی اصفهان؛ بازی ریسکی و احتمالا پرگل

در ادامه لیگ جذاب بیست و سوم این بار دربی اصفهانی ها در هفته دوم 

برگزار می شود. پیش بینی می شود این دربی از سال های قبل جذاب تر 

باشد؛ چراکه ذوب آهن بعد از چند سال ناکامی، این فصل گام بزرگی 

برداشته و می خواهد خود را در جدول رده بندی بالا بکشد. دو تیم لیگ را با 

برد شروع کردند. برای سپاهانی ها قابل پیش بینی بود نتیجه خوبی بگیرند 

اما شکست تراکتور با 3 گل برای خوشبین ترین هوادار این تیم هم کمی 

دور از ذهن بود. مورایس اما تیمش را با روحیه برنده به میدان فرستاد تا با 

توجه به ناهمانگی موجود در تیم تراکتور بهترین نتیجه برای آنها رقم بخورد. 

از طرفی ذوب آهن هم نتیجه خوبی گرفت. این تیم که در فصول اخیر به 

زنگ تفریح برخی تیم ها تبدیل شده و اغلب با یک بازی تدافعی موجب 

اعتراض رقبا بود، در بازی هفته اول خوب درخشید. ذوب آهن یکی از بهترین 

نمایش های خود را در خانه ملوان داشت و هواداران این تیم با سرمربی 

جدید به نتایج بهتر و بازگشت به روزهای خوب گاندوها بسیار امیدوارند. 

دربیحساسترازقبل
دربی حساسیت خاص خود را دارد. هرچند دربی دیگر شهرهای ایران 

همیشه تحت تاثیر بازی استقلال و پرسپولیس چندان سروصدا نمی کند 

اما واقعیت این است که در هر شهری دربی حساسیت خاص خود را دارد. 

این بار نیز دربی اصفهانی ها می تواند جذاب باشد. مورایس در هفته اول، 

با یک ترکیب هجومی با استفاده از بازیکنان جدید خود ترکیبی برنده به 

میدان فرستاد. آمادگی در عملکرد تک تک سپاهانی ها موج می زد. 

با این حال نمی توان به این 90 دقیقه استناد کرد. سابقه می گوید 

واقعیت هر تیمی از هفته پنجم مشخص می شود چراکه تیم ها از 

فرم آماده سازی خارج شده در فرم مسابقه قرار می گیرند. 

از این رو پیش بینی می شود سپاهان هفته به هفته 

بهتر شود و همین موضوع زنگ خطر را برای 

ذوب آهن به صدا در می آورد. 

فرشید طالبی بازیکنی که سابقه بازی در 

هر دو تیم را دارد در مورد دربی اصفهان به 

»فرهیختگان« گفت: »تا هفته های چهارم، 

پنجم نمی توان تیم ها را براساس معیار واقعی 

سنجید چراکه به نوعی برای هم نامفهوم هستند. 

طبیعی است که زمانی برای خارج شدن از شرایط 

بدنسازی لازم دارند. در این تورنمنت حساس 

نمی توان گرفتن امتیازهای مفید در این هفته های 

اولیه را انکار کرد؛ چراکه این امتیازات ممکن است 

در انتهای فصل به شدت به کار تیم ها بیاید. در بازی 

سپاهان و تراکتور برتری سپاهان مشخص بود با این 

تفاوت که تراکتور به این شکل باقی نمی ماند و به 

مرور به هماهنگی می رسد. با این حال سپاهان شروع 

فوق العاده ای داشت. خیلی خوب فضا و زمان را برای 

حریف محدود کرده بود و اجازه نمی داد که تراکتور کاری 

از پیش ببرد.«

در سوی دیگر میدان نیز ذوب آهن خوب تیمی ساخته است. شاید در ظاهر 

سپاهان بهتر به نظر برسد اما آنچه از تیم ربیعی در بازی با ملوان دیدیم 

نوید درخشش این تیم را می دهد. میل به کار هجومی و بازی رو به جلو 

خلأ اصلی این تیم طی فصول اخیر بود که به نظر می رسد این فصل در 

تیم ربیعی می بینم. سپاهانی ها قطعا با تیمی متفاوت از فصل قبل روبه رو 

هستند و نمی توانند مقابل ذوب آهن ربیعی بی گدار به آب بزنند. از این رو باید 

منتظر یک بازی جذاب باشیم.  مدافع سابق فوتبال ایران در ادامه اظهاراتش 

تاکید کرد: »از طرفی ذوب آهن با تغییر تفکرات و تغییر نفرات تیم به نوعی در 

هفته اول خوب عمل کرد. ملوان را در حضور هوادارانش شکست داد پس 

می تواند برای هر حریفی خطرناک باشد. به واقع تیمی که در خانه حریف و 

مقابل هواداران این تیم دو گل می زند یعنی شروع خوبی دارد و روند کارش 

امیدوار کننده است. در نتیجه دو تیم لیگ را آتشین استارت زدند. چیزی که 

مشهود بود، دو تیم تمایل زیادی به فوتبال بازی کردن دارند. مورایس فصل 

قبل تیمی تهاجمی با درصد ریسک بالا به میدان می فرستاد و امسال نیز با 

خرید هایی که داشته نشان می دهد این روند ادامه دارد. از طرفی همیشه 

تیم ربیعی فوتبال بازی کردن و بازی رو به جلو را در دستورکار دارد. من فکر 

می کنم شاید در دربی هر دو تیم احتیاط را در دستور کار قرار دهد اما اگر 

حساسیت دربی اثر گذار نباشد، می توانیم منتظر یک بازی فنی از هر دو تیم 

و حتی یک فوتبال ریسکی با تمایل به گل زیاد را شاهد باشیم.« 

ستارههاجوابمیدهند
مربی توانای سپاهان بدون شک با توجه به یارگیری ای که داشته یک سر و 

گردن بالاتر از رقیب همشهری است، اما واقعیت این است که فوتبال قابل 

پیش بینی نیست و به همین دلیل جذاب است. 

در عوض ذوب آهن برای هم ترازی با رقبای لیگ برتری فصل را با خرید 

محمد ربیعی استارت زد. آنها که در این سال ها همواره درگیر 

تصمیمات و انتخاب های اشتباه مدیریتی بودند بیشترین 

لطمه را از همین ناحیه خوردند. این بار اما مدیران ذوب آهن 

با جذب یکی از مربیان خوب لیگ برتر فضا را برای قدرتمند 

شدن فراهم کردند. ذوب آهن نه پابه پای سپاهان بلکه در 

حد توان خود بازیکنان خوبی جذب کرد و عملکرد خوبی 

داشت با این حال غیبت کمال کامیابی نیا که قرار بود نقش 

لیدر را در زمین برای ذوب آهن ایفا کند همچنان ادامه دارد. 

شاید این تیم برای سپاهان نه آن ذوب آهن همیشگی بلکه 

تیمی هجومی و قدرتمند باشد. از این رو است که امتیاز 

این بازی مهم است. امتیازاتی که می تواند در پایان لیگ 

به شدت به درد هر تیمی بخورد. 

بازیکن سابق دو باشگاه سپاهان و ذوب آهن تغییرات را مثبت 

دانست و گفت: »ذوب آهن تارتار خیلی متفاوت بوده و تقریبا 

با احتیاط بازی می کردند. ولی فکر می کنم که ربیعی حتی در 

همان بازی اول هم جسورانه بازی کرد. ذوب آهن و برخی دیگر از 

تیم های نامی همواره به دنبال بازی جسورانه هستند و این سیستم روی 

آنها بیشتر جواب می دهد. این تیم در دوران اوجش سراپا حمله بود و من 

این شرایط را با سبزپوشان اصفهانی تجربه کردم. پس فکر می کنم روند 

ذوب آهن از این پس با ربیعی بتواند حاکم بازی باشد و بازی های زیبایی را 

از این پس از آنها ببینیم. فکر می کنم فرآیند فوتبالی ذوب آهن با تفکرات 

ربیعی همسو باشد اما اینکه چقدر به مرحله اجرا برسد و به حاشیه نرود نیز 

از هنرهای این مربی است. من فکر می کنم ذهنیت ربیعی می تواند روی 

بازیکنان تاثیر بگذارد و امسال از این تیم جهش حداقلی را خواهیم دید.« 

حاشیهمخصوصدربی
این دربی هم همچون سایر دربی ها همیشه حواشی به همراه داشته است. 

بلیت  فروشی این بازی همیشه به بهانه ای برای جنگ دو تیم در فضای 

مجازی بدل شده و این بار هم از این قاعده مستثنی نیست. با این حال 

اما جنگ اصلی برای دو تیم بیرون زمین شکل گرفته است. ذوبی ها باید 

برای بازشدن پنجره نقل وانتقالاتی خود بجنگند و سپاهان نیز برای ثبت 

قرارداد بازیکنانش باید از آنها تخفیف بگیرد. 

سپاهان با همه دارایی هایش، اخیرا دو بازیکن مصدوم روی دستش مانده 

است. مصدومیت امید نورافکن و محمد کریمی، دو بازیکن خط میانی 

مورد نیاز مورایس باعث شده تا هر چه سریع تر بازیکنان جانشین به اردوی 

این تیم اضافه شوند. از این رو این روزها صحبت از همکاری با دابو است. 

در حالی که سپاهان با این هافبک 31 ساله بورکینافاسویی توافق کرده 

اما به دلیل قوانین جدید و عبور از سقف قرارداد تعیین شده نتوانستند از 

او رونمایی کنند. درست مشکل مشابه عیسی آل کثیر! به این ترتیب هر 

چند مورایس بازیکنان زیاد و خوبی در اختیار دارد اما در برخی خطوط با 

مشکل روبه رو است. 

در سوی دیگر میدان پنجره ذوب آهن بسته است و آنها باید 

تا این مشکل حل شود. بدون شک  انجام دهند  هر کاری 

در آستانه بازی حساس با سپاهان این اتفاق می تواند 

تخریب کننده ترین خبر برای ذوب آهن و بازیکنانش 

باشد. براساس اعلام فدراسیون فوتبال، فیفا مدعی 

است  باشگاه برای واریز پول از حساب مبدا به 

حساب بازیکن صربستانی اقدام کرده  است و با 

توجه به شرایط پیش آمده هرچه سریع تر پول به 

دست بازیکن مذکور خواهد رسید. 

طالبی ساختار این دو باشگاه را قدرتمند تر از آن 

می داند که با چنین مشکلاتی تخریب شود. وی به ما 

گفت: »نمی توانیم به فاصله طبقاتی بین تیم ها بپردازیم 

اما همیشه وقتی از ساختار نام می بردیم این دو تیم یک 

سمت صحبت ها بوده است. در مقطعی ذوب آهن و حتی 

فوتبال اصفهان از اوج دور شدند اما باز هم هر جا اسم ساختار 

در فوتبال را می برند نام سپاهان و ذوب آهن به میان می آید. 

این اغراق نیست ولی انصافا به عنوان کسی که در این دو تیم 

بازی کرد ه ام به لحاظ ساختاری موفق هستند و به همین دلیل 

نام شان مطرح است. ورود برخی مدیرانی که کاربلد نبودند 

ذوب آهن را نابود کرد و تا انتهای جدول رساند ولی امیدوارم 

با نوع دیدگاه و با توجه با ساختاری که دارد در کنار سپاهان 

و دیگر رقبا بدرخشد.«

نیلوفر مژدهی
خبرنگار

حمیدرضا اسکندری
خبرنگارگروهورزش

شاید 2 بازیکن از لیست خارج شوند

مشکلرضایتنامه
برایمهاجممدنظریحیی

یحیی گل محمدی برای تقویت خط حمله تیمش همچنان اصرار به جذب مهاجم خارجی 

دارد و اخیرا نیز نام دو بازیکن در این پســـت را به باشگاه پرسپولیس اعلام کرده است. 

در این مورد خبر های ضدونقیض زیادی مطرح اســـت و نام چند گزینه نیز در رسانه ها 

مطرح شده است. در همین راستا یکی از مسئولان باشگاه پرسپولیس به »فرهیختگان« 

گفت: »باشگاه دنبال این بوده و هست که خواسته کادرفنی را در زمینه جذب مهاجم 

خارجی فراهم کند اما در این بین محدودیت هایی هم داریم. اول اینکه سقف بودجه مان 

پر است و اگر بخواهیم مهاجم خارجی با قیمت بالا جذب کنیم شاید مجبور شویم دو 

بازیکن را از لیست خارج کنیم.« وی در پاسخ به این سوال که گزینه نهایی یحیی برای 

خط حمله چه بازیکنی است؟ یادآور شد: »مدیریت باشگاه تاکید داشته که نام بازیکن 

مدنظر رسانه ای نشود؛ چراکه ممکن است برخی از ایجنت ها بخواهند شیطنت کرده و 

شرایطی به وجود آورند که بازیکن از حضور در ایران منصرف شود یا اینکه قیمتش افزایش 

پیدا کند. اما فقط این را می توانیم بگوییم که این بازیکن تحت قرارداد باشگاهش است 

و همین مســـاله کار ما را برای این انتقال ســـخت می کند. به هر حال جدا از اینکه باید 

پولی به خود بازیکن دهیم باید مبلغ قابل توجهی هم برای رضایتنامه اش پرداخت کنیم 

که این امر در شرایط فعلی با شرایط مالی بد باشگاه ممکن نیست.«

رفع مشکل قرارداد آل کثیر 

عیسیکوتاهآمدتادرسپاهانبماند
یکـی از نقـل و انتقـالات جنجالـی تابسـتان جـاری رفتـن عیسـی آل کثیـر از سـپاهان 

بـه پرسـپولیس بـود. بازیکنـی کـه دوسـت داشـت در پرسـپولیس بمانـد امـا نـه بـه هـر 

قیمتـی. قیمتـی کـه باشـگاه پرسـپولیس برای او تعییـن کرده بود 15 میلیـارد تومان با 

آپشـن بـود و رقـم خیلـی بیشـتری را تراکتـور بـه او پیشـنهاد داد امـا درنهایت عیسـی به 

پیشـنهاد خیلی بهتر پاسـخ مثبت داد و راهی سـپاهان شـد. اما این باشـگاه اصفهانی 

بـرای ارائـه سـقف بودجـه خـود به مشـکل خورد و در ایـن میان مجبور شـد چند بازیکن 

خـود از جملـه عیسـی را ثبـت قـرارداد نکنـد. از این رو از این بازیکن خواسـت قراردادش 

را کاهـش دهـد و در عـوض سـال آینـده رقـم بیشـتری از آنچه توافق کرده انـد را دریافت 

کنـد. در همیـن حیـن عیسـی بـه یحیـی گل محمـدی پیغـام داد کـه بـه پرسـپولیس 

برگـردد امـا ایـن مربـی در شـرایط فعلـی جـذب مهاجـم خارجـی را به هر مهاجـم ایرانی 

ترجیـح می دهـد. دو باشـگاه فـولاد و تراکتـور به جذب عیسـی علاقه نشـان دادند اما او 

تصمیـم گرفـت در سـپاهان بمانـد. نکتـه جالـب اینکه رقم توافق او با باشـگاه اصفهانی 

حـدود 15 میلیـارد تومـان اسـت. همـان مبلغی که پرسـپولیس برای تمدیـد قراردادش 

پیشـنهاد داد امـا او نپذیرفـت. بـه هـر حـال عیسـی در اصفهـان مانـد تا بیشـتر از این با 

اعتبـار فوتبالی اش بـازی نکند. 

اختلافات در استقلال همچنان ادامه دارد

حضورمربیلوانتههممنتفیشد
بعد از حضور جواد نکونام به عنوان سرمربی تیم فوتبال استقلال، با انتخاب علی خطیر 

به عنوان مدیرعامل این باشگاه، مشاجره و اختلافاتی بر سر جذب بازیکن و سایر مسائل 

مرتبط دیگر پیش آمده و همین چالش ها باعث شد در این بین استقلال آن طور که باید 

و شاید به خاطر عدم جذب بازیکنانی که نکونام سفارش آنها را داده بود توسط مدیریت 

این باشـــگاه تقویت نشود. در این میان و در ادامه این چالش ها، کار به سفارش برخی 

بازیکنان ازسوی مدیریت به نکونام درحالی مطرح شد که گفته می شود این نفرات نیز 

به دلایل مختلف فنی مورد تایید ســـرمربی آبی ها قرار نگرفتند، اما نکته عجیب جایی 

اســـت که شنیده می شود جواد نکونام برای تقویت کادر خود نام یک مربی را که سابقه 

حضور در باشـــگاه لوانته را داشـــته و حتی دستیاری لوئیز انریکه را هم در کارنامه دارد 

به باشـــگاه ارائه داده که در ادامه جریانات و کشمکش های اخیر، حضور این مربی نیز 

در استقلال منتفی شده است.


